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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 10. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 13. 10. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička; Ing. Jana Komrsková; prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc.; PharmDr. Petr Fifka; 

Mgr. Marcela Janečková; MUDr. Tomáš Kaštovský; Ing. Jakob Hurrle; MDDr. Bára Malíková; Ing. Radek 
Lacko; Marta Schwarzová  

Omluveni: Stanislav Nekolný, MBA; MUDr. Marián Hošek  
Nepřítomni:   
Hosté: radní Mgr. Milena Johnová; Ing. Alice Mezková, MPA, zástupkyně ředitele MHMP pro Sekci služeb 

občanům; Mgr. Martin Ježek, MBA, ředitel ZDR MHMP; Ing. Kamila Svobodová, specialistka ZDR MHMP 
Externí hosté: Petr Schreib, ČTK 
 
Jednání řídil: Ing. Jana Komrsková, místopředsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP 
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 08.09.2021 

4. R-41544 (Z-9651) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Zdravotnická záchranná služba 
hl.m. Prahy 

5. R-41459 (Z-9646) k návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční dotace společnosti Hospic 
Štrasburk o.p.s., Psychiatrická nemocnice Bohnice a neposkytnutí individuální jednorázové neinvestiční dotace 
společnosti REHAFIT, o.p.s. a schválení úpravy rozpočtu vlastního hlavního města Prahy v kap. 05 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Jednání výboru zahajuje v 15:00 místopředsedkyně výboru Jana Komrsková oznámením, že byla předsedou výboru 
Milošem Růžičkou pověřena vedením schůze; Ing. Růžička, ač je k jednání připojen, se cítí zdravotně indisponován. 
J. Komrsková kontroluje počet připojených členů výboru formální zahájení schůze o několik minut odkládá, aby se 
případně stihli přihlásit i dosud nepřítomní členové. 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

V 15:06 je připojeno osm členů výboru a předsedající konstatuje, že výbor je usnášeníschopný a že na jeho programu 
jsou tentokrát pouze tři věcné body. Jako ověřovatelku navrhuje MDDr. Báru Malíkovou, ta souhlasí. V 15:07 členové 
výboru hlasují o následujícím usnesení: 
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Usnesení č. U-VZ-0054 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
navržený program a ověřovatele, jímž je MDDr. Bára Malíková 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu ze dne 08.09.2021 

K zápisu z minulého jednání nemá nikdo z přítomných námitky ani připomínky, v 15:09 proto předsedající nechává 
hlasovat o usnesení v tomto znění: 

Usnesení č. U-VZ-0055 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 9. jednání výboru konaného dne 08.09.2021 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. R-41544 (Z-9651) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Zdravotnická záchranná služba hl.m. 
Prahy 

Úvodního slova se na vyzvání předsedající ujímá radní M. Johnová: odbor zdravotnictví připravil změnu zřizovací 
listiny, která Zdravotnické záchranné službě (ZZS) umožní realizovat mobilní paliativní péči, tento projekt na minulém 
jednání výboru představil ředitel Kolouch. Zřizovací listina tedy obsahuje tuto změnu plus dvě změny další, které jsou 
ale technického rázu a podle sdělení radní Johnové nepřinášejí nic zásadního. K doplnění je vyzván ředitel odboru 
ZDR M. Ježek; ten konstatuje, že vše podstatné bylo řešeno – M. Ježek je připraven zodpovědět případné dotazy. 
V 15.11 předsedající otevírá diskusi. Člen výboru T. Kaštovský upozorňuje na rozdíl ve znění změn zřizovací listiny – 
text, který dostali v podkladech k jednání členové výboru, se liší od textu obsaženého v příslušném zastupitelském 
tisku. Ředitel Ježek odpovídá, že si žádného rozdílu není vědom, jde o jeden materiál schválený Radou. Předsedající J. 
Komrsková se ptá, kde přesně je v textu rozdíl, T. Kaštovský odpovídá, že v textu jednoho z oněch technických bodů, 
přesné místo by musel vyhledat. Radní M. Johnová neví, jak by se text pro Zastupitelstvo a text pro Výbor mohly lišit. 
Ředitel Ježek se ptá, zda má T. Kaštovský na mysli bod, v němž se mluví o povinnosti ZZS řídit se metodickým 
pokynem ředitele odboru. T. Kaštovský potvrzuje, že skutečně jde o tento bod, zmínka o pokynu ředitele je ale jen 
v jednom z textů – podotýká, že nyní nechce diskutovat o povaze tohoto bodu, ale o tom, jak je možné, tento bod 
má v každém z materiálů jiné znění: 
Předsedající J. Komrsková žádá od ředitele ZDR komentář. M. Ježek slibuje, že stav obratem zjistí; J. Komrsková tedy 
v 15:16 projednávání bodu přerušuje s tím, že se výbor k tomuto bodu znovu vrátí na konci schůze, po bodu Různé. 

5. R-41459 (Z-9646) k návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční dotace společnosti Hospic 
Štrasburk o.p.s., Psychiatrická nemocnice Bohnice a neposkytnutí individuální jednorázové neinvestiční dotace 
společnosti REHAFIT, o.p.s. a schválení úpravy rozpočtu vlastního hlavního města Prahy v kap. 05 

Úvodní slovo přednáší Ing. K. Svobodová, dotační specialistka odboru ZDR. Předložený tisk schvalovala Rada HMP, ta 
došla k rozhodnutí, že dotace bude poskytnuta Hospici Štrasburk a Psychiatrické nemocnici Bohnice a nebude 
poskytnuta společnosti Rehafit. 
K dotacím byl připraven tisk Z-9646 – obě navržené dotace převyšují částku 200.000, musí je tedy schvalovat 
Zastupitelstvo, s dotacemi souvisí úprava rozpočtu. 
Stanovisko odboru bylo vůči dotaci pro Hospic Štrasburk negativní, podle odboru žádost nesplňuje podmínky zásad 
pro poskytování dotací: žadatel podal žádost se stejným účelem do programové dotace, a na tentýž účel pak požádal 
i o dotaci individuální. Stanovisko odboru bylo tedy zamítavé, grantová komise nicméně poskytnutí dotace, byť ve 
snížené výši, doporučila – přesto, že Ing. Svobodová na jednání komise upozornila, že může dojít k situaci, kdy se 
o poskytnutí této individuální dotace dozvědí ostatní neúspěšní žadatelé z dotačního programu a budou rovněž 
požadovat doplacení. Tato obava odboru se podle K. Svobodové naplnila – druhý den po jednání komise odbor 
obdržel žádost od jiné organizace; tato žádost je v podobném duchu, opět jde o doplacení toho, co nebylo 
podpořeno v programové dotaci, stanovisko odboru opět bude zamítavé. 
(V 15:20 se k jednání připojuje člen výboru R. Lacko, počet přítomných 9, výbor je usnášeníschopný.) 
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K. Svobodová konstatuje, že tisk předkládaný na zítřejší jednání Zastupitelstva kopíruje konečné usnesení Rady, 
v návrhu je tedy usnesení o poskytnutí dotace Hospici Štrasburk a Psychiatrické nemocnici Bohnice – a s tím 
související úprava rozpočtu. Hospic Štrasburk chce z dotace uhradit osobní náklady, podobně psychiatrická 
nemocnice – tam jde o personální náklady spojené s provozem Linky důvěry. Došlo k prokazatelnému nárůstu 
volajících na tuto linku, takže je v zájmu Prahy udržet tuto službu v režimu 24/7, proto odbor žádost psychiatrické 
nemocnice podpořil. 
Radní M. Johnová ani ředitel odboru ZDR M. Ježek nechtějí k poskytnuté informaci nic doplnit, předsedající 
J. Komrsková proto v 15:24 otevírá diskusi. 
R. Lacko požaduje upřesnění, komu odbor navrhoval dotaci neposkytnout – vzhledem k tomu, že se připojil později, 
neslyšel, o jaký subjekt šlo. K. Svobodová odpovídá, že šlo o dotaci pro Hospic Štrasburk.  
Předseda výboru M. Růžička vznáší dotaz týkající se dotace pro Psychiatrickou nemocnici Bohnice – v představení 
zaznělo, že na Lince důvěry došlo k prokazatelnému navýšení počtu hovorů; má odbor k dispozici přesná čísla? 
K. Svobodová odpovídá, že dotaz ohledně počtu hovorů položila projektové manažerce, údaje má v e-mailové 
korespondenci, kterou může v případě zájmu zaslat. V porovnání stejných období let 2019 a 2020 činil nárůst 1.500 
hovorů, pro zajištění služby je tedy třeba více terapeutů. 
M. Růžičku dále zajímá, jaký je celkový počet hovorů, K. Svobodová odpovídá, že přibližně 15.000. 
Jiné dotazy vzneseny nebyly, předsedající proto diskusi ukončuje a v 15:27 nechává přítomné hlasovat o usnesení 
v tomto znění: 

Usnesení č. U-VZ-0057 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku R-41459 (Z-9646) Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

Předsedající konstatuje, že informace o tiscích byla součástí předem zaslaných podkladů. Do diskuse se nikdo 
nehlásí, v 15:28 výbor hlasuje o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0058 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
předloženou informaci o materiálech projednávaných Radou a Zastupitelstvem HMP 

7. Různé 

O slovo se hlásí člen výboru M. Dlouhý – v zápisu z minulého jednání se mluví o tom, že na program příští – tedy 
aktuální – schůze budou znovu zařazeny body týkající se reformy psychiatrické péče a Správy pražských hřbitovů. 
Tyto body však zařazeny nebyly. Tajemnice výboru M. Schwarzová vysvětluje, že p. Novák, prezentující reformu, se 
schůze výboru v tomto termínu zúčastnit nemohl, a ředitel Správy pražských hřbitovů M. Červený sdělil, že raději 
vyčká až do dalšího jednání, aby měl pro členy výboru více informací.  
K bodu Různé není přijímáno žádné usnesení. 

– Navázání na přerušený bod 4. 
R-41544 (Z-9651) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Zdravotnická záchranná služba hl.m. 
Prahy  

V 15:31 předsedající J. Komrsková znovu otevírá projednávání přerušeného bodu 4. 
Ředitel odboru ZDR M. Ježek situaci prověřil a konstatuje, že chyba, k níž došlo, je v zastupitelském tisku, nikoli 
v textu podkladů pro výbor. 
T. Kaštovský se ptá, proč dodatek o závaznosti metodického pokynu ředitele odboru v metodickém pokynu vůbec je. 
M. Ježek odpovídá, že to tak schválila to Rada, Rada to chce, a je to tak i v ostatních organizacích. 
T. Kaštovský vyjadřuje podiv, podle jeho názoru je metodický pokyn ředitele odboru mimo kontrolu Rady, jde o věc 
vůle ředitele odboru. Text mu připadá jako určitý přílepek – rád by slyšel pádnější argumentaci. 
M. Ježek uvádí, že metodický pokyn není závazný, organizace s jím může, a nemusí řídit; metodický pokyn navíc 
nemůže být v rozporu s rozpočtovými pravidly. 
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T. Kaštovský se ptá, zda tedy tento dodatek musí ve zřizovací listině být, M. Ježek odpovídá, že z pohledu odboru ne. 
Radní M. Johnová reaguje na zmínku o přílepku – aby odbor mohl příspěvkové organizace řídit, musí průběžně 
upravovat jejich zřizovací listiny, jejichž prostřednictvím dává organizacím určité "noty". Návrhy na ty změny, které 
nejsou naléhavé, se shromažďují postupně a do zřizovací listiny se pak hromadně zapracují ve chvíli, kdy se objeví 
nějaká změna, kterou je nutno provést urgentně. Pokud je něco urgentního, řeší se to i červenými tisky. Návrhy na 
změny, které jsou předkládány nyní, se takto k sobě dostaly proto, že změna ohledně paliativní péče byla urgentní, 
a zbylé dvě změny neurgentního charakteru už byly připraveny dříve. 
T. Kaštovský konstatuje, že zmínku o metodickém pokynu stále považuje za nadbytečnou. Do diskuse se zapojuje 
R. Lacko – podporuje stanovisko T. Kaštovského, i on vnímá zmíněný doplněk jako nadbytečný. Rád by znal názor 
ředitele ZZS na navrhovanou změnu. M. Johnová reaguje poznámkou, zda si mají od ředitele ZZS nechat schvalovat, 
jak jej budou řídit. R. Lacko doplňuje, že jej zajímá, zda ředitel ZZS toto ustanovení nevnímá jako svázání, jako 
nepřípadné omezení. M. Johnová uvádí, že svázání to sice je, ale že tak to prostě být musí. Konstatuje také, že ředitel 
Kolouch o dodatku ví. Do diskuse se zapojuje předseda výboru M. Růžička s tím, že připomínky, které v diskusi 
zaznívají, byly i jeho připomínkami – když ale dostal informaci, že se ředitel odboru M. Ježek s ředitelem ZZS 
P. Kolouchem sešli a věci si vyjasnili, nechává vše běžet. ZZS se podle něj neoficiálně vyjádřila v tom smyslu, že už si 
to s odborem vyříkali a je možné ponechat materiál tak, jak je předložen výboru. 
Radní M. Johnová tuto informaci potvrzuje – uvádí, že u rozhovoru byla a diskusi slyšela a že ji ředitel Kolouch o celé 
věci i sám informoval. T. Kaštovskému pak děkuje za pečlivé čtení a za to, že na chybu upozornil. 
Žádné další dotazy ani připomínky nikdo z členů výboru nevznáší, předsedající J. Komrsková proto diskusi končí 
a v 15:44 nechává přítomné členy výboru hlasovat o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0056 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku R-41544 (Z-9651) Zastupitelstvu hl.m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 
K. Svobodová ještě přítomné, už mimo program, upozorňuje, že o půlnoci se otevírá brána pro podávání projektů 
v grantovém programu pro zdravotnictví. 
 
Jednání výboru bylo ukončeno v 15:45. 

 

 
 

 

 

 

 

Ing. Jana Komrsková 
místopředsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 

 

 

 

Ověřil: MDDr. Bára Malíková, členka Výboru pro zdravotnictví 
 
 
Zapsal: Mgr. Jiří Královec, DiS., DiS., asistent předsedy výboru, MHMP – OVO MHMP   


